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Spørgsmål nr. 275 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren, i forlængelse af ministerens svar på REU alm. 

del – spørgsmål 87, sikre, at politiet fremover særskilt registre-

rer sager med illegal medicinhandel, herunder receptpligtig me-

dicin som f.eks. morfin og ritalin, så man kan følge omfanget af 

sager og udviklingen på området, idet registreringen bl.a. skal 

medvirke til at kortlægge omfanget af det, som misbrugscentre 

oplever som et stigende problem?”

Svar:

Som politikere vil vi selvfølgelig gerne have et retsvisende billede af krimi-

nalitetsudviklingen. 

Politiets sagsstyringssystem (POLSAS) er grundlæggende et sagsstyrings-

system og ikke et statistiksystem. Derfor understøtter det desværre ikke i 

alle tilfælde statistisk udtræk af alle former for kriminalitet. 

Som jeg redegjorde for i min besvarelsen af 18. august 2019 af spørgsmål 

nr. 87 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, så adskiller sager med handel 

af illegal medicin sig ikke fra andre sager om salg af narkotika. Sager om 

handel med illegal medicin registreres derfor under gerningskoder vedrø-

rende overtrædelser af narkotikalovgivningen eller anden særlovgivning 

f.eks. apotekerloven og lægemiddelloven.  
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